
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 22 DE JULIOL DE 
2004 
 
 
Quan són les 20:30 hores del dijous 22 de juliol de 2004, es reuneix al Saló 
d’Actes de la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió 
extrordinària en primera convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle 
,D.Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen  els següents regidors; Sr.Joan Peralta 
Palmer per part d’Unió Mallorquina; Sr. Jaume Munar Ballester per part del 
Partit Popular; Sr.Atanasio del Barrio per part de l’Associació del Port des 
Canonge; Sr. Manuel Romero Romero i Sra. Bàrbara Camps per part dels 
Independents per Banyalbufar. 
 
Es troba present la Secretària de la Corporació , la Sra. Sílvia Ripoll Genovart 
, la qual dóna fe de l’acte. 
 
Excusa la seva presència la Sra.Bàrbara Bujosa per part dels Independents de 
Banyalbufar. 
 
El Sr.Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents 
assumptes dins l’ordre del dia: 
 
1.-APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ESTUDI DE DETALL DE 
L’OBRA DEL PROMOTOR: MARIA LUCIA THOMAS MIQUEL. 
 
Una vegada llegit per la Secretària el certificat de la publicació de l’Estudi de 
Detall en un Diari de la Comunitat i en el BOIB ,segons estableix el 
Reglament de Planejament i el RDL 3/1980 de 14 de març, sense haver-hi 
al.legacions, es procedeix a l’aprovació definitiva de l’expedient esmentat. 
 
Sotmès el punt anterior a votació, el resultat fou de sis (6) vots a favor, és a 
dir, unanimitat. 
 
2.-APROVACIÓ DEL PRESSUPOST PER L’ANY 2004. 
 
S’adjunta a cada membre de la Corporació fotocòpia d’informe emès per la 
Secretària i Memòria explicativa del Pressupost del Batle. 
 
El Sr.Batle dóna la paraula al Sr. Manolo Romero, el qual comença la seva 
exposició amb la partida de despeses ,funció 1,nº.partida 1.1.100.00 de 
Retribucions a alts càrrecs, fent l’observació de que està inclòs en una sola 
partida la despesa de dedicació exclusiva i les despeses per indemnitzacions 
als regidors. El seu parer és que hauria d’estar desglossada a fi d’una major 
transparència en les retribucions. 
 
En quant a la partida corresponent a la despesa en comunicacions 
telefòniques, observa que en la comparativa que s’adjunta en el pressupost 
d’enguany dels pressupostos de l’any 2.003, aquesta partida està duplicada en 
els pressupostos de 2.003, pel que l’import d’aquest no és real..Diu que hi ha 
un intent de maquillar les despeses. 



En quant a la partida n.1.2.226.00 relativa a Contracte de prestació de servei, 
demana el Sr. Manolo Romero a quins contractes es refereix. 
El Sr. Batle respon que en aquesta partida s’inclou la despesa de la 
contractació de l’empresa Fornell per a tasques de comptabilitat, la despesa 
del gestor ,el Sr. Paco Albertí de l’empresa A i C Consultors, i altres 
d’assessoria a l’Ajuntament. 
 
Manolo Romero diu ,que en relació a les partides 1.2.489.01 i 1.2.489.00 
d’associacions  d’Entitats Locals ,creu que l’actual corporació s’hauria de 
decidir per una d’elles i no pagar a les dues. No és per la quantitat que 
suposen, ja que és insignificant, però creu que no és necessari. 
El Batle diu que es paga a dues entitats ja que són diferents l’una de l’altre i 
que això no resulta perjudicial per la Corporació. 
Manolo Romero diu que sí són el mateix i el Batle li contesta que fins al 
moment en que es converteixen en una sola ,com és el més probable ,es 
seguirà estant associat a les dues. 
 
En quant a les partides d’Urbanisme ,incloses en la funció 4.3 ,Manolo 
Romero troba que en la partida 4.3.227.06 de Estudis i Treballs Tècnics, 
s’hauria de diferenciar la retribució del Tècnic de l’Ajuntament de la redacció 
de projectes. 
El Batle diu que de moment no s’ha redactat cap projecte i que quan sigui el 
moment ,es negociarà el preu amb l’arquitecte, però que això ja podria ésser 
dins l’any 2005 i que per això no està prevista la despesa en el pressupost 
d’aquest any. Encara que el fet de que no cobri aquest any ,no és sinònim de 
que no comenci a fer la feina dins el 2004. 
 
En quant a la partida 4.6.489.00 de transferències a organitzacions sense ànim 
de lucre ,Manolo Romero diu que el títol inclou associacions religioses i que 
tenim una Constitució aconfessional , que no ens estranyi si venen altre 
religions que no són la Catòlica a demanar ajuda. 
 
Pel que a la funció 5 de manteniment i conservació de infraestructures, el Sr. 
Manolo Romero diu que hi ha una important reducció en la partida 5.2.121.00 
de TV per cable ,ja que troba que 10.000€ és poc i no sabem el que ja hem 
gastat dins aquest any. Diu que fa un any es va parlar d’un projecte de TV i 
que a hores d’ara no s’ha fet rès , pel que pareix que no hi ha voluntat política 
de dur a terme el projecte . 
 
Pel que fa als Ingressos, per  Manolo Romero és el més important del 
pressupost .Observa que a la partida 282.00 del Capítol II ,l’increment és 
domés d’un 20%,quant hi ha hagut un increment en la taxa d’un 50%. 
El Batle contesta que l’Arquitecte Tècnic de l’Ajuntament s’encarrega de 
revisar si l’obra s’ajusta al pressupost presentat. Per exemple en els casos de 
Son Bujosa ,a la que s’han fet ja varies visites i es segueixen fent; o Son 
Bunyola,etc. 
Manolo diu que això ja es feia abans. 
 
En quant a la partida 351.00 i 351.02 de sòl.subsòl, taules i cadires  ,Manolo 
diu que no coincideix amb el pressupost de l’any 2003. 



El Batle respon que els ingressos es calculen segons els padrons de la 
Corporació i que els ingressos per taules i cadires són 675 i no 1.202 com 
posaven en el pressupost de 2003.Per això el que hauria de fer Manolo és 
explicar com a l’any 2003 es varen calcular aquests ingressos. 
 
En la partida 391.00 de Multes , Manolo la troba excesiva ,tenint en compte 
que a hores d’ara encara no s’ha recaptat res en aquest concepte.Diu que 
domés és una observació. 
 
En la partida  462.02 de PPB ,Manolo observa que l’aportació d’enguany és 
inferior a la de l’any passat. 
 
I pel que fa a la Clastra de Sa Baronia ,diu que està molt bé ,que es va iniciar 
amb l’estudi i que ara el cal és que es dugui a terme el projecte i s’acabi. 
 
En quant a la Biblioteca, Manolo diu que no està pressupostat .En Joan 
Peralta li contesta que hi ha una partida oberta al capítol de promoció social 
,amb el nom de retribucions d’altre personal laboral . 
Manolo diu que això no està pressupostat ,que en el seu moment s’haurà de 
manllevar d’una altra banda .Que això vol dir que no hi ha voluntat política  i 
que si no n’hi ha , no hi ha res . 
El Batle contesta que la voluntat política es veurà d’aquí a quatre anys i no 
després de dotze mesos de govern. 
Manolo diu que el pressupost té un component polític i el Batle diu que el 
pressupost és una previsió del funcionament econòmic de l’Ajuntament . 
Manolo pensa que quant hi ha problemes ,llavors es va al pressupost. 
 
Manolo observa que en el pressupost , no hi ha inclòs el projecte 
d’aparcament públic i que segons l’actual Govern era un tema molt important 
que de no fer-se el més aviat possible ,es perdria l’oportunitat. 
El Batle respon que és un tema molt complicat i amb un procés molt llarg. El 
Projecte està en procés de tramitació, es parla d’interès general o altres 
opcions ,però són procediments que duen el seu temps i que fins que no es 
tingui tot el projecte fet ,pressupostat i amb les condicions necessàries no es 
pressupostarà ,perquè no es pot posar a un pressupost un projecte totalment 
abstracte inventant-se xifres. 
El Batle troba que Manolo vol que es pressuposti sense tenir una data 
concreta . 
Manolo diu que no hi ha voluntat política .El Batle diu que sí. 
 
En quant al POS del Port des Canonge ,Manolo no veu que en els ingressos hi 
hagi previst el cobro de contribucions especials. 
El Batle diu que no pensa cobrar cap contribució especial. 
 
En quant al tema del finançament del POS del Port des Canonge, Manolo no 
està d’acord i bàsicament vota en contra del Pressupost per aquest motiu, ja 
que pensa que hi ha d’haver altres opcions per no endeutar a l’Ajuntament 
d’aquesta manera. Diu que en el seu govern no es va haver de sortir al mercat, 
més que en una ocasió molt especial ,per això demana una explicació. 



La Secretària pren la paraula i explica a Manolo per 2ª vegada que s’ha de 
tenir una consignació pressupostari per enfrontar una obra.Que l’endeutament 
real de l’Ajuntament és domés per la part(10%) que li correspon pagar ,ja que 
la resta (90%) ve subvencionada pel CIM. És domés una previsió, ja que 
probablement no es faci fins l’any que ve i l’import necessari per fer front a 
l’obra serà molt inferior. Si Manolo es refereix a una Pòlissa de Crèdit quan 
menciona altres opcions , posam en el seu coneixement  que aquesta opció és 
per ocasions molt determinades i amb unes condicions que no són en cap cas 
les d’aquest projecte. 
Manolo diu que s’ha de saber el capital viu de la Corporació per endeutar-se i 
entre d’altres coses. La Secretària li mostra el càlcul fet de l’estalvi brut i 
l’estalvi net de la Corporació, amb el càlcul del capital viu de la mateixa. 
Manolo demana una fotocòpia i la Secretària li diu que està a la seva 
disposició quan vulgui a les oficines de l’Ajuntament i que si ho demana se li 
faran les còpies pertinents. 
Manolo diu que és una càrrega financera molt forta i el Batle li respon que 
està d’acord en part amb ell , ja que hi hagut experiències amb empreses que 
per no cobrar quan tocava ,han deixat “penjat” l’Ajuntament per anar a fer 
feina allà on els paguen. 
Manolo torna a dir que en altres ocasions no s’ha hagut de sortir al mercat a 
cercar finançament . 
Per acabar el Sr.Manolo Romero diu que si el Pressupost segueix amb aquest 
criteri , com a gestors deixa molt que desitjar , i diu que el que  vulgui el pot 
contestar . 
El Batle respon que no necessita contestació. 
 
Sotmesa la proposta d’aprovació del Pressupost General de la Corporació per 
a l’any 2004, les bases d’execució , la plantilla de personal i les retribucions 
del personal , la mateixa és aprovada per quatre vots a favor , del Sr.Batle i 
dels regidors que pertanyen als grups municipals del Partit  Popular, 
Associació del Port des Canonge, i Unió Mallorquina; I dos vots en contra per 
part dels regidors  dels Independents per Banyalbufar. 
 
Quan són les 21:15 hores , i sense haver-hi altres temes a tractar , el Sr.Batle 
aixeca la sessió de la que s’estén la present acta  i de la que jo com Secretària 
dón fe  amb el vist i plau del Sr.Batle. 
 
Banyalbufar. 23 de juliol de 2004. 
El Batle, 
Mateu Ferrà                                 La Secretària 
 


